

إطلاق المؤشرات الأولية للبرلمانات الديمقراطية

الأربعاء، 8 حزيران/يونيو 2022 – الخميس، 9 حزيران/يونيو 2022

ملخص

الجلسة الأولى: 8 حزيران/يونيو، الساعة 15:30 – 17:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (ستتوفر الترجمة الفورية باللغة الإنجليزية والاسبانية)

أو

الجلسة الثانية: 9 حزيران/يونيو، الساعة 10:00 – 11:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (ستتوفر الترجمة الفورية باللغة الإنجليزية والفرنسية والعربية)

أنتم مدعوون إلى إطلاق النسخة الأولية من المؤشرات للبرلمانات الديمقراطية إلى المجتمع البرلماني الأوسع. وستقدم فعالية الإطلاق هذه المؤشرات والغرض منها ونطاقها واستخدامها في تقييم القدرة والأداء البرلمانيين.

وتتمحور مؤشرات البرلمانات الديمقراطية حول الخصائص المتفق عليها عموماً للمؤسسات القوية حسبما هي واردة في الهدف رقم 16 من أهداف التنمية المستدامة وغايته 16.6 (إنشاء مؤسسات فعالة وشفافة وخاضعة للمساءلة على جميع المستويات) و16.7 (ضمان اتخاذ القرارات على نحو مستجيب للاحتياجات وشامل للجميع وتشاركي وتمثيلي على جميع المستويات)، وهي مكيفة حسب مؤسسة البرلمان.

وقد وضعت المؤشرات من خلال مبادرة مشتركة بين الاتحاد البرلماني الدولي والمنظمات الشريكة: مؤسسة وستمنستر للديمقراطية، والمفوضية الأوروبية، والمنظمة الدولية لبحوث السلام، والمعهد الديمقراطي الوطني، وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي، وهيئة الأمم المتحدة للمرأة، والرابطة البرلمانية للكومنولث، وديركتوريو ليخيسلاتيفو Directorio Legislativo.

التسجيل

• [8 حزيران/يونيو، الساعة 15:30](#) (مرفق رقم 1)

أو

• [9 حزيران/يونيو، الساعة 10:00](#) (مرفق رقم 2)

وسيغلق التسجيل في 31 أيار/مايو.





Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.

إطلاق المؤشرات الأولية للبرلمانات الديمقراطية

الأربعاء، 8 حزيران/يونيو 2022 – الخميس، 9 حزيران/يونيو 2022

مرفق رقم 1

التسجيل في الجلسة الأولى





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

التسجيل في الاجتماع

الموضوع إطلاق المؤشرات الأولية للبرلمانات الديمقراطية (الإنجليزية/الإسبانية)

الوقت 8 حزيران/يونيو الساعة 16:30 بتوقيت بيروت

الوصف ستعرض فعالية الإطلاق هذه المؤشرات والغرض منها ونطاقها واستخدامها في تقييم القدرة والأداء البرلمانيين. سيكون الخبراء والدعم التقني من قبل الاتحاد البرلماني الدولي والمنظمات الشريكة متاحين للبرلمانات في تنظيم عملية التقييم وإجراءها. سيخصص وقت للأسئلة والحوار أيضاً. يتكرر الإطلاق في أيام متتالية، ويمكن للمشاركين الانضمام إلى الجلسة الأكثر ملاءمة لهم.

ويمكنكم التسجيل هنا للجلسة الأولى: 8 حزيران/يونيو 15:30 – 17:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (تتوفر الترجمة الفورية باللغتين الإنجليزية والإسبانية)

وإذا كنتم تريدون التسجيل في الجلسة الثانية: 9 حزيران/يونيو 10:00 – 11:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (تتوفر الترجمة الفورية باللغات الإنجليزية والفرنسية والعربية)، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني التالي: <https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZUqd-irqzoqGNFSIuuX73xSP03oVCbH28k4>

وللمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني للمؤشرات البرلمانية: <https://www.parliamentaryindicators.org/> أو التواصل مع إيرينا ميجانوفيك على البريد الإلكتروني التالي standards@ipu.org.

الشهرة*

الاسم*

البريد الإلكتروني*



البلد/المنطقة

المنظمة

منظمتكم

المسمى الوظيفي

مسمى وظيفتكم

أنا *

في حال اختيار "آخر" يرجى تحديد فئة منصبكم هنا: *

هل ستكونون مهتمين في تنظيم تقييم اختبار مؤشر أو أكثر؟ *

الجندر *

في حال اختيار "آخر" يرجى تحديد جنسكم هنا: *

* معلومات لازمة

ستتم مشاركة المعلومات التي تقدموها عند التسجيل مع صاحب الحساب، والمضيف، ويمكن استخدامها ومشاركتها وفقاً لشروط وسياسة الخصوصية.

تسجيل





Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.

إطلاق المؤشرات الأولية للبرلمانات الديمقراطية

الأربعاء، 8 حزيران/يونيو 2022 – الخميس، 9 حزيران/يونيو 2022

مرفق رقم 2

التسجيل في الجلسة الثانية





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

التسجيل في الاجتماع

الموضوع إطلاق المؤشرات الأولية للبرلمانات الديمقراطية (العربية/الإنجليزية/الفرنسية)

الوقت 9 حزيران/يونيو الساعة 11:00 بتوقيت بيروت

الوصف ستعرض فعالية الإطلاق هذه المؤشرات والغرض منها ونطاقها واستخدامها في تقييم القدرة والأداء البرلمانيين. سيكون الخبراء والدعم التقني من قبل الاتحاد البرلماني الدولي والمنظمات الشريكة متاحين للبرلمانات في تنظيم عملية التقييم وإجرائها. سيخصص وقت للأسئلة والحوار أيضاً. يتكرر الإطلاق في أيام متتالية، ويمكن للمشاركين الانضمام إلى الجلسة الأكثر ملاءمة لهم.

ويمكنكم التسجيل هنا للجلسة الثانية: 9 حزيران/يونيو 10:00 – 11:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (تتوفر الترجمة الفورية باللغات الإنجليزية والفرنسية والعربية)

وإذا كنتم تريدون التسجيل في الجلسة الأولى: 8 حزيران/يونيو 15:30 – 17:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (تتوفر الترجمة الفورية باللغتين الإنجليزية والإسبانية)، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني التالي:
https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZMtcurqjouGN020ayHId2uiNoDT_xL3dII#/registration

وللمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني للمؤشرات البرلمانية:
<https://www.parliamentaryindicators.org/> أو التواصل مع إيرينا ميغانوفيك على البريد الإلكتروني standards@ipu.org التالي

*الشهرة

*الاسم

*البريد الإلكتروني

البلد/المنطقة



المنظمة

منظمتكم

المسمى الوظيفي

مسمى وظيفتكم

أنا *

في حال اختيار "آخر" يرجى تحديد فئة منصبكم هنا: *

هل ستكونون مهتمين في تنظيم تقييم اختبار مؤشر أو أكثر؟ *

الجندر *

في حال اختيار "آخر" يرجى تحديد جنسكم هنا: *

* معلومات لازمة

ستتم مشاركة المعلومات التي تقدموها عند التسجيل مع صاحب الحساب، والمضيف، ويمكن استخدامها ومشاركتها وفقاً لشروط وسياسة الخصوصية.

تسجيل



Launch of the preliminary Indicators for democratic parliaments

Wednesday, 8 June 2022 - Thursday, 9 June 2022

Summary

Session 1: 8 June 15:30 – 17:00 CEST (English and Spanish interpretation provided)

OR

Session 2: 9 June 10:00 – 11:30 CEST (English, French and Arabic interpretation provided)

You are invited to the launch of the preliminary version of the Indicators for democratic parliaments to the broader parliamentary community. This launch event will present the Indicators, their purpose, scope and use in assessment of parliamentary capacity and performance.

The Indicators for democratic parliaments are structured around generally agreed characteristics of strong institutions outlined in Sustainable Development Goal 16 and its targets 16.6 (Develop effective, accountable and transparent institutions at all levels) and 16.7 (Ensure responsive, inclusive, participatory and representative decision-making at all levels), adapted to the institution of parliament.

The Indicators have been developed through a joint initiative of the Inter-Parliamentary Union and partner organizations: Westminster Foundation for Democracy (WFD), European Commission and INTER PARES, National Democratic Institute (NDI), United Nations Development Programme (UNDP), UN Women, Commonwealth Parliamentary Association (CPA) and Directorio Legislativo.

Registration

- [8 Jun 15:30](#)

OR

- [9 Jun 10:00](#)

Registration will close on 31 May.



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

Meeting Registration

Share to:    

Topic Launch of the preliminary Indicators for democratic parliaments (EN/ES)



Time Jun 8, 2022 04:30 PM in [Beirut](#)

Description This launch event will present the indicators, their purpose, scope and use in assessment of parliamentary capacity and performance. Experts and technical support by the IPU and partner organizations will be available to parliaments in organizing and conducting their assessment exercise. There will be time for questions and dialogue, too. The launch is repeated on successive days, and participants can join the session that is most suitable for them.

You can register here for Session 1: 8 June 15:30 – 17:00 CEST (English and Spanish interpretation provided) If you want to register for Session 2: 9 June 10:00 – 11:30 CEST (English, French and Arabic interpretation provided) please go to <https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZUqd-irqzoqGNFSIuuX73xSP03oVCbH28k4>

For more information please visit the parliamentary indicators website <https://www.parliamentaryindicators.org/> or contact Irena Mijanovic at standards@ipu.org.

First Name*

First Name

Last Name*

Last Name

Email Address*

join@company.com

Country/Region

United States

Organization

Your organization

Job Title

Your job title

I am a*

Select

If "other" please indicate your position category here:*

Would you be interested in organizing a test-assessment of one or more indicators?*

Select

Gender*

Select

If "other" you are invited to indicate your gender here:*

Information you provide when registering will be shared with the [account owner](#) and host and can be used and shared by them in accordance with their Terms and Privacy Policy.

Register



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

Meeting Registration

Share to:    

Topic Launch of the preliminary Indicators for democratic parliaments (AR/EN/FR)



Time Jun 9, 2022 11:00 AM in Beirut

Description This event will present the indicators, their purpose, scope and use in assessment of parliamentary capacity and performance. Experts and technical support by the IPU and partner organizations will be available to parliaments in organizing and conducting their assessment exercise. There will be time for questions and dialogue, too. The launch is repeated on successive days, and participants can join the session that is most suitable for them.

You can register here for Session 2: 9 June 10:00 – 11:30 CEST (English, French and Arabic interpretation provided). If you want to register for Session 1: 8 June 15:30 – 17:00 CEST (English and Spanish interpretation provided) please go to https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZMtcurqjouGN020ayHid2uiNoDT_xL3dII

For more information please visit the parliamentary indicators website <https://www.parliamentaryindicators.org/> or contact Irena Mijanovic at standards@ipu.org.

First Name*

First Name

Last Name*

Last Name

Email Address*

join@company.com

Country/Region

United States

Organization

Your organization

Job Title

Your job title

I am a*

Select

If other, please indicate your position category here:*

Would you be interested in organizing a test-assessment of one or more indicators?*

Select

Gender*

Select

If "other" you are invited to indicate your gender here:*

Information you provide when registering will be shared with the [account owner](#) and host and can be used and shared by them in accordance with their Terms and Privacy Policy.

Register